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Hierbij ontvang je de vijfde nieuwsbrief van 

2022 met actuele zaken en informatie van het 

CDA Etten-Leur.  

Veel leesplezier gewenst. 

 

 Fractie en bestuur CDA Etten-Leur 

  

Actueel bestuur 

   
     
 

 
 
 

 

        

 
Bericht van de voorzitter 
 
Beste CDA-leden, 
 
Regelmatig denk ik “wat kunnen wij als plaatselijke CDA-leden bijdragen aan 
de oplossingen voor de diverse problemen waar de gemeenschap momenteel 
mee wordt geconfronteerd ?”. Veel burgers, maar vooral ook diverse 
bedrijfssectoren ondervinden enorm veel schade van de hoge 
energietarieven. Ook op het industrieterrein Vosdonk bevinden zich bedrijven 
die enorm afhankelijk zijn van de prijzen van gas. Uiteindelijk kan dit grote 
gevolgen gaan hebben voor de werkgelegenheid. De criminaliteit wordt steeds 
erger en zwaarder en zelfs onze kroonprinses moet continu beveiligd worden. 
Nederland wordt te klein voor alle auto’s en mensen. Agrariërs weten nog 
steeds niet waar ze aan toe zijn, ondanks alle rapporten. Ministers en 
kamerleden maken openlijk ruzie in het parlement. Iedereen moppert en 
klaagt, maar tegelijkertijd moet ik constateren dat er nauwelijks werkloosheid 
is en de online bestellingen bij bedrijven gewoon doorgaan. Veel bedrijven 
hebben vacatures open staan die niet of nauwelijks ingevuld kunnen worden. 
Met name voor functies waar nog gewoon echt gewerkt moet worden.  
 
Wordt het niet een keer echt tijd om wat te minderen met alles? Wat minder 

luxe, wat soberder hier en daar, en een beetje meer werken. Een beetje terug 
naar de basis. Politici weten dat dit moet, maar durven dit niet uit te spreken 
in het zicht van verkiezingen. Want blijkbaar wil niemand inleveren. Natuurlijk 
zijn er schrijnende situaties die niks meer kunnen inleveren. Maar de overheid 
kan niet alles blijven compenseren. Zelfredzaamheid is een groot goed.  
De rekening wordt neergelegd bij onze kinderen en kleinkinderen.  
 
Kunnen wij als CDA-leden daar wat aan doen? 
Jazeker. Door vast te houden aan onze koers en ons te laten horen. De leden 
van het CDA moeten de gekozen politici blijven prikkelen. Zijn we de laatste 
decennia immers niet veel te ver doorgeschoten qua privatisering van 
overheidstaken? Liberalisering is mooi, maar niet voor alles. En werd Jan-
Peter Balkenende 20 jaar geleden nog uitgelachen om zijn waarden- en 
normendebat; inmiddels weten we beter.  
 
Op 16 november stemmen we over de kandidatenlijst voor de Provinciale 
Staten en het Waterschap. En de gekozen Statenleden kiezen volgend jaar de 
leden van de 1e Kamer. Uw lidmaatschap en uw stem zijn daarom belangrijk. 
Zeker in Etten-Leur.  
 
Wij hopen u te ontmoeten tijdens de ALV op 16 november.  
 
Met vriendelijke groet, 
Reggy Heijens 
   

(email: reggy@verkeersschoolblom.nl )  
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Vooraankondiging 
Algemene 
Ledenvergadering 
16 november 2022  

 

 

 

   

 

 

 
Algemene Ledenvergadering nieuwe stijl  
 
 

Op 16 november aanstaande willen we graag alle leden uitnodigen voor de  
algemene ledenvergadering.  
 
In het eerste deel van de vergadering staan verschillende mededelingen op 
de agenda en wordt in het kort aangegeven wat er binnen de gemeentelijke 
politiek aan de orde komt en is gekomen. Ook zal in dit gedeelte de kieslijst 
voor Provinciale Staten en Waterschap De Brabantse Delta 2023 ter 
vaststelling worden voorgelegd aan de leden. 
 
In het tweede deel staat het onderwerp rondom de stikstofproblematiek 
centraal. Verschillende experts zullen hun visie geven over dit onderwerp. 
Vervolgens kunnen we met elkaar in gesprek hoe we ook in de gemeentelijke 
politiek met het stikstofbeleid zouden moeten omgaan. 
 
U hoeft zich als lid niet aan te melden. Mochten er kennissen en/of vrienden 
belangstelling hebben voor dit onderwerp, dan zijn ook zij van harte welkom. 
 
Dus noteer in uw agenda: 16 november 2022 
Aanvangstijd: 19.30 uur 
Plaats: de Butler – Markt 8 te Etten-Leur 
 
Bert Schlüter  ( email: cda.ettenleur@gmail.com ) 
 

 
Fractienieuws 
 
  

 

 
 
 

 
Thuis in teams 
 
De fractievergadering van 13 oktober stond deze keer niet in het teken van 
de politiek. Max Lambregts en Koen van Steen hadden deze avond 
voorbereid. Op de agenda stond het werken in teams. En dan hebben we het 
over het software programma van Microsoft.  
 
Alle fracties van de gemeente Etten-Leur hebben een eigen afgeschermde 
omgeving binnen de ICT omgeving van de gemeenteraad. Sinds 2020 wordt 
er gebruik gemaakt van het programma TEAMS om te vergaderen (online), 
maar ook om alle documenten die binnen de fractie worden besproken op te 
slaan. Max had de zomer gebruikt om de structuur van de CDA pagina in 
TEAMS opnieuw vorm te geven. Zo is een logische mappenstructuur opgezet, 
waardoor de bijdragen gemakkelijk kunnen worden gevonden. Maar 
daarnaast zijn er ook afspraken te maken hoe we bijvoorbeeld documenten 
opstellen, een naam geven en vooral onderling kunnen delen zonder dat je 
telkens apart mailtjes moet sturen naar elkaar. Ook de agenda van de fractie 
is in teams opgenomen. Koen nam donderdag aan de hand van de praktijk 
met alle fractieleden door hoe je dat aanpakt.  
 
Verder speelt er nog de teamontwikkeling binnen de fractie. Het is altijd 

nuttig om periodiek met elkaar te kijken waar de ambities van een ieder 
liggen en wat daarbij de sterke punten zijn cq wat er nog te ontwikkelen is. 
Myrthe Derijck Megens heeft namens het bestuur een aanpak ontwikkeld. Aan 
de hand van persoonlijke gesprekken (zogenaamde DUPLO-gesprekken) 
maakt zij een eerste inventarisatie om vervolgens in een volgende stap 
binnen het team stappen te kunnen zetten. 
 
Tot slot nog een wijziging van de locatie waar de fractie elke donderdag 
vergadert. CDA fractie vergadert nu in het stadskantoor en niet meer in het 
oude Stadhuis. Vergaderlocatie is kamer 2.30 op het stadskantoor. Dit doen 
we ivm de energiebesparing. Zo hoeft niet het oude gemeentehuis extra 
verwarmd te worden. Wil je een keer aansluiten, laat dat dan via een 
mailbericht weten aan onze fractiesecretaris Kitty Hoevenberg (email: 
kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl . De vergaderingen 
starten in de regel om 19.30 uur.  
 
Verder is de fractie ook op locatie de komende tijd. Dat wil zeggen dat de 
eerste vergadering na De Raad Besluit in principe bij een vereniging of 
wijkgebouw in Etten-Leur plaats vindt. Voor actuele informatie daarover, volg 
onze berichten op de Facebook pagina van CDA Etten-Leur. 
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Actueel uit de raad 
 
 
 
In 2022 staan na de vakantie drie 
raadscyclussen op het programma. In 
september en oktober is een cyclus 
afgerond. In november staat met name 
de begroting 2023 op de agenda Een 
aantal zaken lichten we hier uit. 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
  

 
 

 
 
 

 
 
Raadsvergaderingen september en oktober 2022 
 

De schoolvakanties eindigden dit jaar begin september en daardoor startte de 
raadscyclus ook pas in deze maand. Op 5 september was de Raad Luistert 
met daarin drie woningbouwontwikkelingen in Etten-Leur. De eerste betrof de 
herontwikkeling van Stationsstraat 35-37. Beter bekend als het zorgcentrum 
van Amarant. Deze instelling is al geruime tijd actief in Etten-Leur en wil op  
deze locatie een nieuw zorgcomplex realiseren. Er waren geen zwaarwegende 
bezwaren tegen de kaders voor dit plan. Wel is met ondersteuning van de 
wijkbelang Centrum Oost gezocht naar een alternatieve locatie voor de 
Samentuin. Het lijkt erop dat deze gevonden is in de tuin van de pastorie.  
Tweede project betrof de herontwikkeling van de oude Rabobank. Voor dit 
pand is eerder de bestemming gewijzigd. Maar helaas was er op dat moment 
geen markt voor de verkoop van 15 luxe appartementen. Inmiddels heeft de 
initiatiefnemer het plan bijgesteld. Er worden nu 11 goedkope appartementen 
(ca € 210.000), 12 middeldure huurappartementen tot € 850 per maand en 
27 middeldure huur tot € 950 per maand ingetekend. Daarbij is de 
verplichting dat deze woningen verhuurd of verkocht worden aan mensen die 
nu in een sociale of middeldure huurwoning wonen in Etten-Leur. CDA kon 
ook instemmen met deze kaders. 
Het derde initiatief betrof de kaderstelling voor herontwikkeling Wipakker. 
Hoewel in het plan ruim aandacht is voor realisatie staterswoningen en 
realisatie van woningen voor ouderen (Knarrenhof), was er in de ogen van 
onze fractie geen sprake van een compleet plan. Zo was er onduidelijk wat er 
met de activiteiten van Jeugdland en scouting Lambertus zou gebeuren. Ook 
werd voorgesteld het jongerencentrum te handhaven, terwijl er naar onze 
mening niet goed gekeken is naar alternatieve voor dit centrum. De raad 
heeft deze kaders ook niet vastgesteld en het college zal opnieuw naar de 
ontwikkeling van het totale gebied kijken en daarbij eerst duidelijkheid geven 
over de alternatieven voor Jeugdland, scouting en jongerencentrum. 
 
In dezelfde cyclus kwam de aanvraag aan de orde voor een krediet om 
onderzoek te doen naar de verbouwing begane grond stadskantoor. CDA 
fractie was als enige fractie in de raad tegen dit voorstel. Belangrijkste 
argument daarbij is dat er op dit moment geen duidelijkheid is over de 
verkoop van de Van Goghkerk en het Oude Raadhuis. Verder was onze fractie 
van mening dat het nu vrijgeven van een krediet van € 350.000 een verkeerd 
signaal is naar onze inwoners, die door inflatie en oplopende energielasten de 
eindjes aan elkaar moeten knopen.  
 
In de cyclus van  oktober en november staat wederom een woningbouwplan 
op de agenda. In dit geval de vaststelling van de ruimtelijke kaders voor 
herontwikkeling Markt 13-17 / Dreef. Het rijksmonument aan de Markt (pand 
voorheen in eigendom van familie Burgersdijk) wordt omgebouwd tot 
appartementen. Daarachter worden nieuwbouwappartementen gepland. 
Tevens is het plan om op de begane grond ruimte te maken voor een nieuw 
wijkgebouw voor Centrum West (in plaats van de huidige Drempel). Tijdens 

de Raad Luistert van 17 oktober bleek dat insprekers niet tevreden waren 
met de totaaloppervlakte die voor deze wijkfunctie (300m2) is ingetekend. 
JanUtenhoute en het bestuur van de wijkvereniging pleitten voor tenminste 
500m2. Daarnaast bleek dat een aantal wijkbewoners liever naast de oude 
Drempel op de plaats van de huidige speeltuin een nieuw wijkgebouw wilde. 
Voor de in het plan opgenomen woningen (21 huurappartementen, waarvan 
13 in de huurklasse tot € 850 huur per maand) was breed draagvlak.  
Dit krijgt een vervolg in de Raad Debatteert op 1 november. 
 
Op 7 november 2022 komt de begroting 2023 aan de orde. In deze begroting 
zijn de nieuwe plannen uit het raadsprogramma grotendeels verwerkt. Extra 
aandacht gaat uit naar energiearmoede. Om die reden zal voorafgaand aan 
deze begrotingsbehandeling op 31 oktober een consultatie plaats vinden door 
de raad met verschillende maatschappelijke organisaties. Dit om zicht te 
krijgen op de problematiek en ook te bezien op welke wijze de gemeente 
Etten-Leur steun kan geven.  
 
 
Wilt u hierover meepraten en of denken? Neem contact op met de 
fractiesecretaris Kitty Hoevenberg via mail: kitty.hoevenberg-
aerts@gemeenteraadetten-leur.nl 
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Op bezoek bij 
Avoord 
 

 
 

 
Fractie op bezoek bij Avoord Zorg en Wonen   
 
De fractie van het CDA gaat regelmatig op een andere locatie dan in het 

vergadercentrum vergaderen. Dit doen we om onze inwoners de gelegenheid 
te geven een fractieberaad bij te wonen én om op onze gastlocatie in gesprek 
te gaan met de club of vereniging of anderszins. In september zijn we te gast 
geweest bij Avoord Zorg en Wonen.  
 
Het eerste uur hebben we o.a. gesproken met Saskia van Opijnen en Carla 
Brander. Een aantal leden van de (centrale)cliëntenraad sloot ook aan. 
Allereerst werd de waardering uitgesproken over het feit dat de input van 
Avoord tijdens de behandeling van de Omgevingsvisie integraal is 
overgenomen in deze visie. Het CDA heeft zich hier hard voor gemaakt. De 
zorgorganisaties staan voor hele grote uitdagingen en Avoord heeft hun 
zorgen met ons gedeeld.  
Ook de gemeente moet hierin haar verantwoordelijkheden nemen. Het gaat 
dan natuurlijk over huisvesting maar bijvoorbeeld ook over de manier waarop 
wij een dementievriendelijke gemeente willen zijn; hoe wij zaken met 
betrekking tot het vervoer willen regelen; er zorg voor moeten dragen dat 
mensen niet vereenzamen en dicht bij huis hun sociale contacten kunnen 
hebben.  
 
We hebben goed geluisterd, ook naar de leden van de cliëntenraden, en 
zullen nog veelvuldig met deze punten aan de slag (moeten) gaan.  
Na dit gesprek hebben we als fractie onze vergadering verder voortgezet.   
Heeft u nog een idee voor een “vergadering op locatie"?  Ik hoor het graag. 
 
Kitty Hoevenberg  
(email: kitty.hoevenberg-aerts@gemeenteraadetten-leur.nl ) 
 
 

 

Bericht uit Brabant  
 
 

 

 
 
 

 
 

 
 
 

Voorbereiding Verkiezingen Provinciale Staten 2023 en Waterschap 
Brabantse Delta 2023   

 
Provinciale Staten in Noord Brabant telt 55 leden die 14 politieke partijen 
vertegenwoordigen. Zij zijn in maart 2019 gekozen. Op 15 maart 2023 
mogen de Brabanders naar de stembus voor de volgende verkiezingen. Op dit 
moment wordt er ter voorbereiding hard gewerkt aan zowel het 
verkiezingsprogramma als de kandidatenlijst. Net als vier jaar geleden zet 
CDA Brabant weer in op aansprekende kandidaten uit de verschillende regio’s. 
En een programma dat recht doet aan leefbaarheid van onze kernen en 
toekomst van alle inwoners in onze mooie provincie.   
 
Deze zomer nam Ankie de Hoon, onze vertegenwoordiger uit Etten-Leur en 
fractievoorzitter in de Staten voor het CDA, afscheid. Zij heeft gekozen voor 
de functie van wethouder in de gemeente Dongen. Een mooie stap voor Ankie 
in een bestuurlijke rol. Vrijdag 14 oktober 2022 is zij opgevolgd door Jan 
Paantjens uit Oudenbosch. Geen onbekende voor CDA Etten-Leur. Jan is ook 
werkzaam binnen onze gemeente als wijkmanager. Fractievoorzitter van CDA 
fractie in de Staten is Kees de Heer uit Eindhoven geworden. 
 
Terug naar de voorbereiding van de Statenverkiezingen. Op zaterdag 8 
oktober is in een extra ALV in Rijen Erik Ronnes als lijsttrekker gekozen voor 
onze partij. Erik Ronnes is sinds 15 mei 2020 gedeputeerde met als 
aandachtsgebied wonen en stikstofdossier. Het rapport Remkes en de 
besluitvorming in het kabinet hierover, zullen mede bepalend zijn hoe de 
implementatie van stikstofmaatregelen in Brabant vorm zal krijgen. De 
Brabantse aanpak stikstof is voortvarend opgepakt destijds, maar kan niet los 
gezien worden van recente uitspraken van rechters en de landelijke 
ontwikkelingen. Dat vraagt om herijking van deze aanpak. Dat bleek ook wel 
uit de sessie die tijdens de ALV op 8 oktober met leden over dit onderwerp ter 
voorbereiding op het verkiezingsprogramma werd gehouden. Met Erik Ronnes 
hebben we een lijsttrekker die de afgelopen periode heeft bewezen als 
bestuurder stevig te staan in deze onderwerpen. En hij is een man die zowel 
lokaal als landelijk de taal van onze kiezers spreekt.  
 
De planning is nu dat eind oktober zowel de kieslijst als het concept 
verkiezingsprogramma naar de afdelingen zullen worden verzonden. Dan 
hebben de afdeling drie weken gelegenheid om hier met hun leden over te 
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spreken en hun stem uit te brengen. Op zaterdag 26 november 2022 vindt 
dan wederom een ALV plaats om de kieslijst definitief vast te stellen. 
 
Een vergelijkbaar proces wordt gevolgd voor de Waterschapsverkiezingen 

overigens. Op 8 oktober is Alwijn ten Cate uit Gilze gekozen als lijsttrekker 
voor verkiezingen Waterschap Brabantse Delta. De volledige kandidatenlijst 
zal ook eind oktober naar de afdelingen worden gezonden met het verzoek 
deze voor te leggen aan de leden. Voor deze kieslijst streven we er naar dat 
uit elke afdeling tenminste één lokale kandidaat op de lijst komt.  
 
Ger de Weert (email: gdw.mail@xs4all.nl ) 
 

 
Vereniging 
Nederland 

 

 
 
 
Ga naar 
https://www.cda.nl/vereniging-
nederland 
 

 
 
 

 
 
 
 

CDA lanceert landelijke platform voor verenigingen 
 
Inge van Dijk over het belang van verenigingen 
 
Inge van Dijk: ‘Je vindt ze in ieder dorp en in elke stad: verenigingen. Waar 
je kunt sporten, muziek maken, feest kunt vieren, elkaar kunt ontmoeten. 
Vrijwel iedereen is lid of wel eens lid geweest van een vereniging. 
 
Zelf ben ik jarenlang actief geweest in het bestuur, maar ook als trainer van 
de KPJ/handbalvereniging in Bakel. Ik heb de vereniging zien veranderen van 
KPJ waar we pyramides bouwden in een handbalvereniging met een gezond 
ledenaantal, veel gedreven vrijwilligers en enthousiaste leden. Het gaafste 
wat we gedaan hebben, is samen met de basketbalvereniging een sporthal 
gebouwd. De gemeente wilde wel, maar het mocht niet te veel kosten. Dus 
als wij het voor dat geringe budget zelf wilden doen, dan was de gemeente 
wel bereid om mee te werken. We hebben de handschoen opgepakt en het 
zelf gedaan. 
 
Nederland telt tienduizenden verenigingen, waar nog eens duizenden 
vrijwilligers actief zijn. Zonder die vrijwilligers geen scouting, geen fanfare en 
geen carnaval. Kortom, zonder verenigingen geen samenleving. 
 
Ik kan er altijd een beetje emotioneel van worden als ik tussen al die mensen 
op een lokaal evenement sta. Zoveel lokale kracht, zoveel betrokkenheid. Die 
mensen, dat zijn de mensen waar we voor door het vuur moeten gaan. 
 
Maar verenigingen hebben het moeilijk. Ze komen uit de coronacrisis, 
kampen met een tekort aan vrijwilligers en bestuursleden, ervaren regeldruk 
of hebben hoge lasten. Met als risico dat ze omvallen. 
En dat willen we niet. Want als CDA dragen we verenigingen een warm hart 
toe. Ze zijn het cement van onze samenleving. Daarom starten we Vereniging 
Nederland, een initiatief om verenigingen en vrijwilligers weer centraal te 
stellen, te ontzorgen en ondersteunen. Bijvoorbeeld door overbodige regels af 
te schaffen en ervoor te zorgen dat mensen het weer leuk vinden om 
vrijwilliger en lid van een vereniging te zijn. Daar zit namelijk onze kracht, als 
partij van de samenleving. De coöperatieve samenleving, waarin we er samen 
de schouders onder zetten. En daar hoort een sterk verenigingsleven bij.’ 

 
Wat betekent dit voor de verenigingen in Etten-Leur ? 
 
CDA Etten-Leur heeft in haar verkiezingsprogramma het actief steunen van 
verenigingen in onze gemeente als speerpunt benoemd. In het 
raadsprogramma 2022-2026 zijn hier ook afspraken over opgenomen. De 
gemeenteraad zet in op het ondersteunen van verenigingen, stichtingen en 
organisaties waardoor zij beter met elkaar samenwerken en hun kennis 
kunnen delen. Onder meer door het bieden van een levendig netwerk van 
wijk- en sportverenigingen. de wijkvoorzieningen en het organiseren van 
evenementen in onze gemeente. In de begroting 2023 staan voorstellen om 
verenigingen door de energiecrisis te loodsen en structureel evenementen te 
ondersteunen. CDA fractie zal zich zeker inspannen om deze voorstellen er 
door te krijgen. Tegelijkertijd is het ook nodig dat de basis van verenigingen 
wordt versterkt. We zullen dan ook in onze contacten verenigingen zelf 
benaderen om mee te doen aan de landelijke enquête en waar nodig direct 
knelpunten te melden op het platform. En waar knelpunten in onze gemeente 
aan de orde zijn, zullen we die aanpakken. 
 
Ger de Weert (email: gdw.mail@xs4all.nl ) 
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